

Referat fra ordinær generalforsamling i Aarhus Golf Club



Mandag den 14. september 2020 kl. 19.00 blev generalforsamlingen afholdt på Aarhus Efterskole, Brunbakkevej 21, 8270 Højbjerg

1. Valg af dirigent

John Skovbjerg blev valgt, og konstaterede at generalforsamlingen var lovlig indkaldt.

2. Bestyrelsens beretning

Claus Holm Christensen, formanden, aflagde bestyrelsens beretning, [som kan læses i sin helhed her.](#)

Under beretningen blev det store arbejde som de mange frivillige yder fremhævet. Dette arbejde er en forudsætning for klubbens virke, så en stor tak til alle der giver en hånd med.

Klaus Krogh udtrykte stor ros til greenkeepergruppens flotte arbejde, der har givet os en flot bane. Dette blev modtaget med stor applaus.

Elisabeth Jepsen spurgte til regler for påklædning. Formanden oplyste, at der ikke i klubben er en egentlig dress-code, men at normalt ordentligt tøj anses for værende passende. Og at nye medlemmer over tid synes at fornemme, hvad der anses for passende påklædning.

Elisabeth Jepsen spurgte til reglen om maksimalt samlet handicap i en bold. Formanden oplyste at dette er blevet indført for at opnå et højere spiltempo, da der er mange på banen.

Dorthe Christiansen kommenterede at der i weekends ofte var meget ventetid på banen. Formanden oplyste at der i de kommende arbejdsgrupper vil blive arbejdet med dette og andre tiltag for at forbedre tilgængeligheden på banen.

Flere af de fremmødte kommenterede beretningens oplysning om at der er over 600 der i løbet af den seneste måned, ikke har enten afmeldt eller bekræftet deres tid (no show), dette er helt uacceptabelt og der bør arbejdes med måder at nedbringe dette antal på. Bestyrelsen henviste opgaven til den arbejdsgruppe der skal arbejde med bedre plads på banen.

Beretningen blev herefter godkendt.

Herefter blev generalforsamlingen suspenderet, for at give plads til en gennemgang af resultaterne fra medlemsmødet i foråret.

Resultaterne er blevet samlet i følgende fokusområder:

Træningsfaciliteter:

- Indspilsområde
- Overdækning af Drivingrange
- Drivingrange
- Par 3 bane
- Rengøring
- Opsamling af bolde
- Puttinggreen, Indendørs, Andet

Klubhus:

- Lokaler

Restaurant
Bygningen
Udenomsarealer
Oprydning
Udefra
Opbevaring

Banen:

Banen
Træningsområder
Spilletempo
Skiltning
Faciliteter
Dræn
Service, Vand

Sociale forhold:

Fællesskab
Nye medlemmer
Takt og tone i klubhuset
Unge
Spil
Træning
Klubhus, Par 3 bane, Andet

Ud fra dette vil der blive sammensat arbejdsgrupper hvor medlemmerne kan byde ind der hvor de har interesser og kompetencer. Der vil blive arbejdsgrupper indenfor følgende områder:

- **Bedre plads og mere effektiv brug af banen.**
Claus Holm Christensen og Michael Traasdahl Møller vil være bindeled til bestyrelsen.
- **Bedre bane.**
Kim Bjerre og Niels Fischer vil være bindeled til bestyrelsen.
- **Bedre klubhus.**
Lisbeth Moltzen vil være bindeled til bestyrelsen.
- **Bedre miljø og trivsel.**
Iben Jungersen vil være bindeled til bestyrelsen.

Bestyrelsen vil inden udgangen af september indkalde til opstartsmøde med hver af de 4 arbejdsgrupper. Arbejdsgrupperne skal være selvdrevne og har til opgave at komme frem til konkrete, velovervejede forslag, som indeholder forudsætninger for at kunne lykkes samt budgetter og tidsplaner.

Der blev spurgt til hvad konklusionen var fra mødet i foråret. Bestyrelsen præciserede at det i høj grad var processen med at involvere medlemmerne i processen der var vigtig, og at medlemsmødet i høj grad har bidraget med input på kryds og tværs i forhold til de 4 temaer. alle de indkomne forslag/holdninger/ideer var blevet samlet i de 4 hovedpunkter.

Alle de indkomne forslag vil blive udleveret til de kommende arbejdsgrupper.

Dorthe Christiansen kommenterede at det var vigtigt at sikre et samarbejde mellem de nye arbejdsgrupper og de eksisterende udvalg der er i klubben.

Solveig Madsen spurgte til tidshorizonten for arbejdet i arbejdsgrupperne. Bestyrelsen fastslog at arbejdsgrupperne vil blive indkaldt i løbet af september, og at der i løbet af efteråret vil blive afholdt de første møder.

Jørn Lei Jacobsen foreslog at alle indkomne forslag skulle deles med alle medlemmerne.

Christen Boutrup mente at klubhuset burde have høj prioritet.

Michael Elgaard spurgte til hvor langt man var med forhandlingerne med kommunen ang. Jord til en eventuel udvidelse. Formanden fortalte at det endnu var på "begynderstadiet".

Preben Post kommenterede at der er for lidt plads til medlemmerne i klubhuset og at Unico fylder for meget. *Dorthe Christiansen* udtrykte at Unico er godt for klubben, samt at klubben er kendt for at have en god restaurant.

Carel Larson udtrykte stor tilfredshed med Unico og deres måde at håndtere situationen på.

Carel Larson udtrykte stor tilfredshed med at bestyrelsen har grupperet alle forslagene og lavet forslag til arbejdsgrupperne.

3. Fremlæggelse af årsregnskab, som er gennemgået af klubbens revisor, til godkendelse

Formanden gennemgik hovedtallene i regnskabet, [der her kan læses i sin helhed](#).

Det gode resultat i forhold til budgetteret skyldes øgede indtægter på kontingenter og indskud, samt ændrede afskrivningsprincipper, hvor der baggrunden i budgettet var at der skulle afskrives til 2023, da den gamle lejeaftale udløb der. Efter forlængelsen af lejeaftalen er princippet igen at der afskrives over 10 år.

Af større udgifter kan nævnes udgifter til det nye barområde i cafedelen af Unico, samt at der er brugt flere penge til forbedringer på banen end budgetteret.

Overskuddet bliver anvendt til en konsolidering af klubbens økonomi.

Det blev oplyst at der i 2023 er flere af klubbens lån der udløbet, hvilket giver plads til nye investeringer.

Regnskabet blev godkendt.

4. Forelæggelse af budget for 2020

Det er stadig de langsigtede visioner og mål der ligger til grund for det lagte budget. Hovedtallene i budgettet blev gennemgået af formanden.

Niels Buchwald spurgte ind til et egentligt investeringsbudget. Formanden oplyste at der i de forgangne år har været fokus på investeringerne på driften af banen og maskiner til dette. Desuden oplyste han at bestyrelsen meget gerne, igennem de kommende arbejdsgrupper, vil have medlemmerne i klubben involveret i de fremtidige investeringer, så vi er sikre på at der er udbredt enighed om retningen i disse. *Lisbeth Moltzen* oplyste at der er flere af klubbens lån der snart udløber, hvilket vil frigøre midler til kommende investeringer.

Klaus Krogh mener at man skal gøre en øget indsats på sponsorområdet, da der er kommet mange nye medlemmer, som kunne være nye potentielle sponsorer.

5. Fastsættelse af kontingent og indskud

Bestyrelsen foreslår nedenstående kontingent og indskud.

Medlemskategori	Kontingent	Indskud
Senior**	7.500	5.000
Familiemedlemskab (2 x seniormedlemskab) **	15.000	10.000
Senior uden indskud***	8.700	0
Dobbelt medlemskab	4.800	0
Junior (7-18 år) *	2.450	0
Ungdom (18-24)	3.300	0
Studiemedlemskab	3.300	0
Fleksmedlemskab	2.300	0
Passiv	1.500	0
Prøvemedlemskab	1.000	0

* Der betales for juniorer yderligere et obligatorisk aktivitetsgebyr på kr. 660.

** Kontingentforhøjelsen har virkning fra 1.7.2020 med kr. 50, derefter fuld gennemslagskraft i 2021.

(Bestyrelsen har fastholdt den stigning der er blevet vedtaget på de seneste to generalforsamlinger.)

*** Kontingentforhøjelsen har virkning fra 1.1.2021.

Der blev spurgt til størrelsen af vores kontingenter, og det blev oplyst at de var sammenlignelige med de omkringliggende klubber.

Kontingenter og indskud blev godkendt.

6. Forslag fra bestyrelsen

Bestyrelsen stiller ingen forslag.

7. Forslag fra medlemmerne

Der er ikke indkommet forslag fra medlemmerne.

8. Valg af medlemmer til bestyrelsen

Valgt med akklamation blev:

Claus Holm Christensen

Lisbeth Moltzen

Niels Fischer

Michael Traasdahl Møller

9. Valg af to sideordnede suppleanter

Valgt med akklamation blev:

Andreas Fogh Schrøder

Torben Gustavussen

10. Valg af revisor

Statsaut. revisor Torben Hald, Beierholm blev valgt

11. Eventuelt

Dorthe Christiansen spurgte til trænersituationen for 2021. Formanden svarede at der endnu ikke er taget nogen beslutning, men at situationen forventes afklaret hurtigst.

Dorthe Christiansen kommenterede den manglende plads der kan være på banen. Formanden forklarede at det er et af de områder der vil blive arbejdet på i de kommende arbejdsgrupper, og at det nok vil blive af både opdragende- og organisatorisk karakter.

Dorthe Christiansen spurgte om vi ikke solgte os for billigt i uge 29, og at banen i denne uge burde fremstå pænere, f.eks. burde skraldespandene tømmes hver dag. Formanden sagde at også disse problematikker vil blive vendt i de kommende arbejdsgrupper.

Vivienne Olsen foreslog at der skulle være en starter i klubben, som kunne sørge for at få flere spillere ud på banen, samt holde kontrol med hvem der kommer. Formanden forklarede at der er flere udfordringer i dette, blandt andet skal det være den rigtige profil til jobbet, ligesom det skal besluttes om det skal være frivillige eller ansatte der skal varetage denne funktion.

Referent: Peter Agerboe

Med venlig hilsen

Bestyrelsen i Aarhus Golf Club